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Referat  

Sak 14/24 
 

Godkjenning av innkalling og saksliste 
 
Ingen merknader. 
 

Sak 15/24 
 

Drøfting: Revisjon av mandat for programutvalgene 
Fakultetets felles mandat for alle programutvalgene er modent for revisjon, da dette 
ikke har vært endret siden 2013. De største endringene er oppsummert her: 

• Fjernet setning om at hvert PU skal ha en egen ansvarlig for 
internasjonalisering. 

• Endret navnet «programutvalgssekretær» til «administrativ koordinator» og 
fjernet setning om at denne funksjonen ligger på fakultetet, da dette kun 
gjelder for grunn- og profesjonsstudiene. 

• Lagt til at PU har ansvar for eventuell ekstern arbeidslivsrepresentant, der 
ekstern fagfelle ikke ivaretar også denne rollen. 

• Punkt om ansvar for overgangsordninger mellom program er fjernet, da det 
ikke lenger er aktuelt. 

 
Studieledelsen drøftet kort hvorvidt PU-ene bør ha ett dedikert medlem med ansvar 
for internasjonalisering. Dette kravet har ikke vært oppfylt i flere av 
programutvalgene på en god stund. Det ble enighet om at dette kravet utgår, men 
programutvalget som helhet har fremdeles ansvar for internasjonalisering, og det er 
viktig at dette følges opp.  
 
Studieledelsen stiller seg bak forslag til nytt mandat slik det foreligger. Endelig forslag 
til nytt mandat legges frem for fakultetsstyret i juni eller august. 
 

Sak 16/24 
 
 

Vedtak: Oppretting av emne, Praksisrettleiarutdanning i allmennmedisin (PRAM) 
 
Opprettelsen av mastermemnet PRAM er en del av det HK-Dir-finanserte FRONESIS-
prosjektet ved IGS i samarbeid med Kunnskapskommunen Helse Omsorg Vest. Målet 
med denne utdanningen, som er målrettet for fastleger som tar imot 
medisinstudenter i praksis, er å «utvikle et nasjonalt videreutdanningstilbud som skal 
tilbys praksisveiledere med hensikt om å oppnå formell veilederkompetanse». 
Utdanningen er i tråd med krav i RETHOS-forskriften og UHRs anbefalinger.  

Det er lagt opp til 40 studieplasser, og man kan ta emnet over ett eller to år. Alle 
eksisterende og potensielt nye praksisveiledere i UiBs område er invitert til å delta. 
Utdanningen er åpen og praksisveiledere fra andre universiteter vil også kunne delta. 
Prosjektet er å regne som en nasjonal pilot, og erfaringen med denne utdanningen vil 
som en del av FRONESIS-prosjektet deles med de andre universitetene. 

https://alrekhelseklynge.no/prosjekter/fronesis/
https://alrekhelseklynge.no/prosjekter/fronesis/
https://www.uhr.no/temasider/nasjonale-retningslinjer/veiledende-retningslinjer-for-praksisveiledere-i-helse-og-velferdstjenestene/


Emneansvarlige og undervisere for masteremnet er ansatte i eller 
samarbeidspartnere med FRONESIS-prosjektet. Det er dermed tett tilknytning til 
vitenskaplige ansatte ved IGS og Det medisinske fakultet, men ikke slik at 
undervisning i masteremnet vil gå utover annen undervisning ved UiB. Ettersom 
emnet ikke tilhører et programutvalg er det studieledelsen som vedtar oppretting av 
emnet. Det er ikke ønsket at deltakere skal betale for deltakelse, og det er derfor ikke 
et EVU-emne.  

 
Studieledelsen mener emnet er et godt og nødvendig tilbud som det også er behov 
for blant veiledere i spesialisthelsetjenesten. Vi vil derfor be emneansvarlig institutt 
om å gjøre en vurdering av mulig utvidelse av målgruppen når emnet skal evalueres 
første gang.  
 
Vedtak:  
Studieledelsen vedtar å opprette emnet Praksisrettleiarutdanning i allmennmedisin 
(PRAM) med oppstart fra høstsemesteret 2024. 
 

Sak 17/24 Orientering: Ny universitets- og høyskolelov fra 1. august, revisjon av UiBs 
studieforskrift og fakultetets utfyllende reglement 
 
Ny universitets- og høyskolelov ble vedtatt i februar, og trer i kraft 1. august i år. Som 
tidligere drøftet i studieledelsen innebærer den nye loven blant annet nye krav til 
antall sensorer. UiBs nye studieforskrift tredde i kraft 1. januar i år, men basert både 
på tilbakemeldinger fra fakultetene og endringer i ny UH-lov ønsker SA nå å revidere 
denne noe. Revidert forskrift har vært drøftet i Utdanningsutvalget (UU), og 
fakultetene har fått endringene til gjennomlesing og innspill. Disse vedlegges til 
orientering. 
 
Når universitetsstyret har vedtatt revidert studieforskrift vil fakultetet gjøre en 
mindre revisjon av eget utfyllende reglement til forskriften. Her vil vi blant annet 
benytte oss av en ny åpning i forskriften for at man kan sette en begrensing på to 
gjennomføringer i emner som inneholder praksisutplassering, og legge til et punkt om 
kulldeling i medisinstudiet.  
 
Noe av det som er nytt i ny UH-lov er krav til to sensorer (ikke ekstern) på eksamener 
som alene utgjør 15 studiepoeng eller mer. Et emne på 15 studiepoeng trenger ikke to 
sensorer dersom vurderingen er delt i to eller flere vurderingsdeler med individuell 
vekting – det må kun være to sensorer på vurderinger eller vurderingsdeler som alene 
tilsvarer 15 studiepoeng. 
 
Revidert studieforskrift skal etter planen vedtas i universitetsstyret før sommeren, og 
vi reviderer vårt utfyllende reglement etter det. Fakultetet vil sende ut brev til 
instituttene og programutvalgene med informasjon om endringer i både UH-loven, 
UiBs studieforskrift og fakultetets utfyllende reglement etter hvert som disse trer i 
kraft. 
 
 

Sak 18/24 Orientering: Opptak høsten 2024 
Det medisinske fakultet står for UiBs største økning i antall førstevalgssøkere i 
Samordna opptak, med hele 20%. Denne store økningen skyldes i hovedsak 

https://lovdata.no/dokument/NL/lov/2024-03-08-9?q=lov%20om%20universiteter%20og%20h%C3%B8yskoler
https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2023-06-15-1359/KAPITTEL_6
https://www.uib.no/med/167014/utfyllande-studiereglement-ved-det-medisinske-fakultet


opprettingen av et eget søknadsalternativ for Vestlandslegen Stavanger, som har spist 
noe av søkertallet til medisinstudiet med studieløp i Bergen. Også noe økning på 
tannpleie og ernæring. Litt nedgang hos helse og samfunn, tross tiltak. Håper derfor 
de som får tilbud takker ja og i mindre grad faller fra, og at de ser større effekt av 
tiltakene til neste år.  
 
Søkertall og ønskede studenttall ved semesterstart for opptaket gjennomgås i møtet. 
Tilbudstall vil beregnes ut fra historiske data – hvor mange som pleier å takke ja, og 
hvor mange sompleier å møte, på det enkelte program.  
 
Ingen særlige merknader til tallene, ut over at fakultetet må sjekke med Kjemisk 
institutt hvorvidt de har kapasitet til det antallet studenter som er ønsket på farmasi.  
 
Det ble også orientert kort om en revisjon av UiBs opptaksforskrift som medfører at 
kravet til karaktersnitt på C for opptak til toårig master er noe nedjustert. Tidligere ble 
C regnet som et snitt på 3,0 ved UiB, mens det nå skal regnes fra 2,5. Program som 
ønsker å beholde 3,0-kravet må søke UiB om dette (unntaket er årets opptak, da er 
det mulig å bestemme selv uten å søke).   
 

Sak 19/24 Drøfting: lagring av og tilgang til studenters refleksjonsnotat 
Hvordan ivareta personvern ved bruk av refleksjonsnotat med personsensitive 
opplysninger? 

Refleksjonsnotat brukes på de fleste program. Eksempel: MED2 bruker Mitt UiB som 
innleveringsplattform, og gjerne eldre studenter som leser/retter notatene. Det er da 
veldig mange som får tilgang til refleksjonsnotatene, som ofte inneholder mye 
personlig informasjon. Studentene må ev varsles om at mange kan se det de skriver.  

Farmasi har laget en løsning for begrenset tilgang for praksisveiledere, som kan 
vurderes også for andre program. Alt vil allikevel kunne leses av lærere og 
administrasjon, som ofte utgjør ganske mange personer i et emne. Det logges heller 
ikke hvem som leser hva, og man kan laste ned besvarelsene. 

Det er derfor viktig at dokumentene ikke blir lagret lengre enn nødvendig, og hvis 
man fortsetter å bruke Mitt UiB til dette må man gå tilbake og slette når emnet er 
gjennomført. 

Fakultetet løfter problemstillingen til SA, da dette må være en problemstilling som 
gjelder flere fakultet. 
 

Sak 20/24 Møtedatoer høsten 2024 
Høstens møter avholdes på følgende datoer: 

• 4 september (utvidet møte med utdanningslederne)  
• 30 oktober  

Innkallinger er sendt ut. 
 

Sak 21/24 
 

Orienteringssaker 
• Status for arbeidsgrupper på tvers: 

Hadde en god samling tidlig i mai, fortsetter arbeidet til høsten.  
• Farmasi har hatt et møte med studentene om Studiebarometeret der de 

fokuserte på resultatene som gjaldt tilbakemelding og tilknytning til 



arbeidslivet. Studentene synes det er vanskelig å vite hva de svarer på, mange 
svarer «midt på treet» fordi de er usikre. Kategorien «tilbakemelding» er litt 
for vid, og det er vanskelig å svare nyansert hvis man føler man får gode 
tilbakemeldinger i enkelte fag, men ingen tilbakemeldinger i andre. Noen 
savner underveisvurderinger for å se hvordan de ligger an, andre forventer 
ikke det. Studentene oppfatter ikke at spørsmål om tilknytning til arbeidsliv 
nødvendigvis er så relevant på et profesjonsstudium, svarer kanskje derfor 
også der «midt på treet». Generelt er det for vanskelig å vite hva det egentlig 
spørres om.  

• Påminnelse om DIGI100/101 inn i alle grunn- og profesjonsstudiene. Farmasi 
har innført dette, men det tok uhensiktsmessig lang tid å få bekreftet fra 
emneeier at studentene hadde bestått.  

• Utsending av spørreundersøkelser. Fakultetet jobber med en nettside om 
føringer for spørreundersøkelser til våre studenter. Vi sender ut lenken når 
den er publisert og klar (også på engelsk). Vi skal ikke hindre at gode, 
godkjente undersøkelser sendes ut.  
https://www.uib.no/nb/med/170752/retningslinjer-
sp%C3%B8rreunders%C3%B8kelser-blant-studenter-p%C3%A5-det-
medisinske-fakultet#hvor-sendes-foresp-rselen-  

Sak 22/24 Eventuelt 
Ingen saker. 
 

 

https://www.uib.no/nb/med/170752/retningslinjer-sp%C3%B8rreunders%C3%B8kelser-blant-studenter-p%C3%A5-det-medisinske-fakultet#hvor-sendes-foresp-rselen-
https://www.uib.no/nb/med/170752/retningslinjer-sp%C3%B8rreunders%C3%B8kelser-blant-studenter-p%C3%A5-det-medisinske-fakultet#hvor-sendes-foresp-rselen-
https://www.uib.no/nb/med/170752/retningslinjer-sp%C3%B8rreunders%C3%B8kelser-blant-studenter-p%C3%A5-det-medisinske-fakultet#hvor-sendes-foresp-rselen-

